
Oświadczenie złożone 

przez senatora Marka Ziółkowskiego 

na 60. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 sierpnia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 

W ostatnim czasie wiele mówiło się o pacjentach onkologicznych w kontekście wprowadzanego pakietu 

ustaw, który wniesie pozytywne zmiany do systemu. Pakiet ten, mimo wprowadzenia istotnych zmian, nie 

rozwiąże wszystkich problemów pacjentów zmagających się z nowotworami. Na przykład w przypadku raka 

jelita grubego, który jest trzecim najczęściej występującym na świecie nowotworem u mężczyzn, brakuje 

efektywnych kampanii edukacyjnych promujących profilaktykę i diagnostykę w postaci badań kolonoskopo-

wych przeprowadzanych w ramach programów przesiewowych resortu zdrowia. Ponadto program lekowy, 

który jest obecnie realizowany, od dłuższego czasu nie był aktualizowany pomimo wielu dostępnych nowych 

terapii. 

Oczywiste jest to, że wprowadzane zmiany nie uzdrowią systemu od razu, ale warto na samym początku 

uwzględnić działania, które w przyszłości przyniosą same korzyści. W związku z tym zwracam się do Pana 

Ministra z uprzejmą prośbą o udzielenie odpowiedzi na poniższe pytania: 

1. Czy minister zdrowia w ramach pakietu onkologicznego przewidział działania, które będą promowały 

wśród Polaków profilaktykę i diagnostykę zarówno jeżeli chodzi o raka jelita grubego, jak i o pozostałe dwa 

typy nowotworów, w przypadku których badania przesiewowe finansowane są z budżetu państwa? 

2. Czy minister zdrowia w najbliższym czasie planuje zmiany w dotychczasowym programie lekowym 

obejmującym leczenie raka jelita grubego? 

Z poważaniem 

Marek Ziółkowski 

 

 

 

 




